



После карантина предприятия будут обязаны подать заявку и пройти проверку

До снятия карантина 17 августа будет реализован алгоритм по снятию запрета на работу предприятий, включающий регистрацию предпринимателей и прием заявок на возобновление деятельности на электронной платформе Info Kazakhstan. После проверки комиссией в составе работников акимата, СЭС, региональной палаты предпринимателей и представителей общественности, субъектам бизнеса будут выдаваться электронные разрешения на возобновление деятельности.

[Подробнее смотрите на bestprofi.com](#)

After the quarantine, businesses will be required to submit an application and pass verification

Until the quarantine is lifted on 17 August, the algorithm for lifting the ban on operation of enterprises, which includes registration of entrepreneurs and acceptance of applications for resumption of activities, will be implemented on the Info Kazakhstan electronic platform. After verification by the Commission consisting of employees of the Akimat, sanitary authorities, regional chamber of entrepreneurs and representatives of the public, entities will be provided with electronic permits to resume operations.

[For more details please refer bestprofi.kz](#)

18 сферам бизнеса будут оказаны дополнительные меры поддержки

Утвержден порядок предоставления дополнительных мер поддержки субъектам малого и среднего предпринимательства. Дополнительные меры направлены на поддержку субъектов МСП, деятельность которых ограничена, запрещена либо приостановлена в результате введения карантинных мер. Отсрочка по договорам банковского займа и микрокредита для субъектов МСП предоставляется на 60 дней – с 3 августа до 1 октября 2020 года. Порядок предоставления отсрочки распространяется на субъекты МСП, осуществляющие деятельность в 18 отраслях, включая крытые рынки, автобусные станции, развлекательные учреждения и другие.

[Подробнее смотрите на bestprofi.com](#)

Additional support measures will be provided to 18 business sectors

The procedure for providing additional support measures to SMEs has been approved. Additional measures are aimed at supporting SMEs whose activities are restricted, banned or suspended as a result of the introduction of quarantine measures. Deferral on bank loan and micro-credit agreements is granted for 60 days - since 3 August till 1 October 2020. The deadline for reviewing borrowers' applications is two business days. The procedure for granting a deferral applies to SMEs operating in 18 industries, including covered markets, bus stations, entertainment facilities, and others.

[For more details please refer bestprofi.kz](#)

Товарные биржи обяжут обеспечить удаленный доступ к своей электронной торговой системе

В рамках Дорожной карты по развитию конкуренции на ключевых товарных рынках,

Commodity exchanges will be required to provide remote access to their electronic trading system

As part of the Roadmap for the development of competition in key commodity markets and as

в соответствии со статьей 169-1 Предпринимательского кодекса, в приказ Министра национальной экономики от 26 февраля 2015 года № 141 «Об утверждении обязательных требований к электронной торговой системе товарных бирж» внесены поправки, обязывающие товарные биржи обеспечить антимонопольный орган удаленным доступом к их электронной торговой системе.

[Подробнее смотрите на inform.kz](#)

per Article 169-1 of the Business Code, Order No. 141 of the Minister of the National Economy of 26 February 2015 "On approval of mandatory requirements for the electronic trading system of commodity exchanges" was amended to oblige commodity exchanges to provide the Antimonopoly authority with remote access to their electronic trading system.

[For more details please refer inform.kz](#)

СЭЗ «Онтустик» расширят для развития легкой промышленности

СЭЗ «Онтустик» планируется расширить для развития легкой промышленности. Об этом на брифинге 5 августа заявил вице-министр индустрии и инфраструктурного развития Аманаяз Ержанов.

[Подробнее смотрите на uchet.kz](#)

SEZ "Ontustik" will be expanded for the development of light industry

SEZ "Ontustik" is planned to be expanded for the development of light industry. This was stated at a briefing on 5 August by the Vice-Minister of industry and infrastructure development Amaniyaz Yerzhanov.

[For more details please refer uchet.kz](#)

Кто станет единственным оператором жилищного строительства?

Единым оператором жилищного строительства планируют определить Казахстанскую ипотечную компанию. Об этом указывается в проекте постановления премьер-министра Казахстан.

[Подробнее смотрите на uchet.kz](#)

Who will become a single operator of housing construction?

It is planned to define the Kazakhstan Mortgage Company as a single operator of housing construction. This is indicated in the draft resolution of the Prime Minister.

[For more details please refer uchet.kz](#)

В Казахстане проведут научную антикоррупционную экспертизу проектов НПА

Антикоррупционная служба РК проведет научную антикоррупционную экспертизу проектов НПА с привлечением общественности.

[Подробнее смотрите на bestprofi.kz](#)

Kazakhstan will conduct scientific anti-corruption expertise of draft normative acts

The anti-corruption service of Kazakhstan will conduct a scientific anti-corruption examination of draft normative acts with the involvement of the public.

[For more details please refer bestprofi.kz](#)

О льготном налогообложении при изменении ОКЭД после 1 апреля 2020 года

КГД разъяснил, что в случае изменения ОКЭД после 1 апреля 2020 года налогоплательщик имеет право применить

On preferential taxation when changing classification in the Common Classifier of Economic Activity ("CCEA") after 1 April 2020

The SRC clarified that in the event of a change in the CCEA after 1 April 2020, a taxpayer has

нормы Постановления № 224 от 20 апреля 2020 года с месяца, в котором произошло такое изменение, т.к. налоговым периодом для налогов с ФОТ является календарный месяц.

[Подробнее смотрите на bestprofi.kz](#)

the right to apply the norms of the Resolution No. 224 dated 20 April 2020 from the month in which such a change occurred, because the tax period for payroll taxes is a calendar month.

[For more details please refer bestprofi.kz](#)

В e-Salyq mobile появились новые возможности

В июле текущего года в мобильном приложении «e-Salyq mobile» реализована возможность бронирования даты и времени посещения органов государственных доходов.

[Подробнее смотрите на uchet.kz](#)

New features appeared in e-Salyq mobile app

In July, the e-Salyq mobile app implemented the possibility of booking the date and time of SRC visits.

[For more details please refer uchet.kz](#)

131 товар попадет под выписку ЭСФ через Виртуальный склад

С 1 сентября планируется расширить перечень товаров с обязательным отражением в модуле ИС ЭСФ «Виртуальный склад» на 131 позицию. Данное изменение находится в проекте. Проект находится на публичном обсуждении до 13 августа 2020 г.

[Подробнее смотрите на uchet.kz](#)

131 goods will fall under the e-invoicing issuance via the Virtual Warehouse

From 1 September, it is planned to expand the list of goods subject to mandatory reflection in the Virtual Warehouse by 131 items. This amendment is in the draft status. The draft undergoes public discussions until 13 August 2020.

[For more details please refer uchet.kz](#)



The information transmitted is intended only for the person or entity to which it is addressed and may contain confidential and/or privileged material. Any review, retransmission, dissemination or other use of, or taking of any action in reliance upon, this information by persons or entities other than the intended recipient is prohibited. If you received this in error, please contact the sender and delete the material from any computer. PricewaterhouseCoopers may monitor outgoing and incoming e-mails and other telecommunications on its e-mail and telecommunications systems. By replying to this e-mail you give your consent to such monitoring. "PricewaterhouseCoopers" refers to PricewaterhouseCoopers network member firms, each of which is a separate and independent legal entity.